
PROTOKÓŁ NR XIII/11 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 27 września 2011 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Otwieram XIII sesję rady gminy 
Kostomłoty. Witam serdecznie zaproszonych gości, sołtysów, radnych. W dzisiejszej sesji 
uczestniczy 15 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są 
prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Odczytam proponowany porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty, w tym prezentacja multimedialna – Wizyta dzieci z SP 

Karczyce we Francji w ramach wymiany dzieci. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Wyniki sprawdzianów szóstoklasistów w roku szkolnym 2010/2011 oraz wyniki 

egzaminu gimnazjalnego w roku 2010/2011. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części 
wsi Kostomłoty dla lokalizacji farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Wilków Średzki działki nr 
99/4 o pow. 0,2825 ha. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas 
nieokreślony świetlic wiejskich. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 
klubów dziecięcych.  

16.  Sprawy bieżące. 
17.  Zakończenie obrad XIII  sesji Rady Gminy. 

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Proponuję, aby prezentację multimedialną  
  przesunąć na pkt 4 w związku z tym, że na wystąpienie czeka nauczyciel. 

 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Wnioskuję o wykreślenie pkt 14. Pani mecenas ma 
wątpliwości co do zapisów zgodności z ustawą samorządową i prosi, aby mogła te 
wątpliwości rozwiać. Proszę o wycofanie z porządku obrad pkt 14.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Kto jest za przyjęciem wniosków proszę o 
podniesienie ręki: 

 
   kto jest za – 15 głosów  
 kto jest przeciw – 0 głosów 
 kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Czy są inne propozycje do porządku  
   obrad?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku z poprawkami proszę o podniesienie  
   ręki: 
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   kto jest za – 15 głosów  
 kto jest przeciw – 0 głosów 
 kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został  
przyjęty jednogłośnie.  

 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji. 
4. Informacje i komunikaty, w tym prezentacja multimedialna – Wizyta dzieci z SP 

Karczyce we Francji w ramach wymiany dzieci. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
7. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10. Wyniki sprawdzianów szóstoklasistów w roku szkolnym 2010/2011 oraz wyniki 

egzaminu gimnazjalnego w roku 2010/2011. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części 
wsi Kostomłoty dla lokalizacji farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Wilków Średzki działki 
nr 99/4 o pow. 0,2825 ha. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 
klubów dziecięcych.  

15. Sprawy bieżące. 
16. Zakończenie obrad XIII  sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do chwili obecnej  nie wpłynęły żadne  
uwagi do protokołu. Przyjmuję, że protokół został przyjęty.  

 
Ad. 4. 
Małgorzata Mońka przedstawiła prezentację multimedialną z wizyty dzieci z SP Karczyce 
we Francji w ramach wymiany dzieci. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – W dniu 6 października o godz. 15.30 w GOK odbędzie się 
druga debata open space zorganizowana na terenie Gminy Kostomłoty w ramach 
projektu "Partnerstwa na rzecz rozwoju", współfinansowanego ze środków EFS. Główny 
temat debaty - „DOKĄD ZMIERZAMY – STRATEGICZNE CELE ROZWOJU GMINY”. 
Chciałbym serdecznie zaprosić wszystkich radnych, sołtysów, abyśmy finalizując zmiany 
strategii mogli podzielić się własnymi pomysłami dotyczącymi rozwoju naszej gminy i też 
żebyśmy uczestniczyli w tej debacie, szczególnie pod kątem sportu, turystyki i kultury. 
Część z państwa uczestniczy ciągle w tych pracach. Tym razem zaproszenie skierowane 
jest do wszystkich mieszkańców. Takie ogłoszenia można zobaczyć w prasie. Druga 
informacja. Na pewno państwo radni pamiętacie, ze w ubiegłej kadencji odwiedzał nas 
dwukrotnie pan Scholtz, były mieszkaniec Samborza. Dzisiaj także mnie odwiedził. W 
roku 2009 przedstawił szanownej radzie statut stowarzyszenia, które chciał założyć. 
Dzisiaj złożył propozycję zmiany zapisów, które wtedy były przeszkodą do podjęcia 
dyskusji. Chciałbym, abyśmy mogli o tym porozmawiać po sesji. Chciałbym jeszcze 
przekazać jedną informację. Na zebraniu z sołtysami przekazywałem wykazy osób 
zapisanych do naszego ośrodka. Uwagi, które padły na spotkaniu bezpośrednio 
przekazałem panu Lipowczykowi. Badał te sprawy i jeśli chodzi o sprawę poruszaną przez 
panią radną, to nastąpiła pomyłka w wydrukach. Państwo jesteście oczywiście 
zadeklarowani. Wszystkie sprawy należy wyjaśniać bezpośrednio z dyrektorem. Jeszcze 
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jedna informacja. Odbyło się zebranie we wsi Chmielów. Zebranie wiejskie nie odwołało 
pana sołtysa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Chciałam powiedzieć, że w zebraniu w 
sprawie odwołania sołtysa uczestniczyłam ja i pani Ania. Było to zebranie zwołane przez 
radę sołecką. Na 12 osób, 8 osób było przeciw odwołaniu sołtysa, czyli pan sołtys 
pozostał w dalszym ciągu sołtysem, co potwierdził po wyjeździe, że owszem, chce być 
sołtysem. Bardzo istotna sprawa, żeby wszyscy wiedzieli. Do zadań sołtysa należy w 
szczególności. Jak pamiętacie państwo podpisywaliście odpowiedzialność za powierzone 
sołtysom mienie. Za to państwo odpowiadacie, ponieważ w § 15 ust. 1 pkt 1  - 
sprawowanie zwykłego zarządu mieniem komunalnym przekazanym sołectwu do 
korzystania, w tym wykonywanie bieżących czynności administracyjnych tego mienia. 
Korzystamy z funduszu sołeckiego. Zawsze uważałam, że osoba korzystająca z 
publicznych pieniędzy i osoba odpowiedzialna ma pewne zadania dokończyć i brać za to 
odpowiedzialność. Dowiedziałam się, że niestety są zakupywane materiały, składowane i 
te materiały ulegają zniszczeniu. Nawet sobie nie wyobrażam, że to w jakiejś wsi jest. 
Dlatego szczególną kontrolą objęte będzie wykorzystanie funduszu sołeckiego. Ja oddam 
głos pani skarbnik i ona wytłumaczy na czym ma polegać wykorzystanie funduszu 
sołeckiego.     
 
Elżbieta Czarnota - Chciałam poinformować sołtysów, że na początku roku będziemy 
kontrolować rok 2010 i 2011. Co zostało zakupione z funduszu sołeckiego, czy znajdują 
się w pomieszczeniach, które zostały wskazane we wnioskach, czy materiały zostały 
rzeczywiście wykorzystane. Tak jak pani przewodnicząca powiedziała, nie jest to pierwszy 
sygnał, że rzeczy są zakupywane i nie ma ich na świetlicach. Mieliśmy inwentaryzację na 
świetlicach i okazało się, że rzeczy zakupione 3 lata temu nie zostały zamontowane, a 
sołtysi w urzędzie byli przynajmniej 3 razy w tygodniu i ta rzecz wtedy była niezbędna. 
Sprawdzimy, czy fundusz rzeczywiście jest wykorzystywany. Odpowiedzialność materialna 
obowiązuje państwa, od kiedy zostaliście sołtysami. Jeżeli część rzeczy nie zostało 
wykonane, to poprzedni sołtysi zostaną pociągnięci do odpowiedzialności.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Towar zakupiony musi być montowany. Ja 
jeszcze też dokończę doświadczenie z zebrania w Chmielowie. Są zakupywane kosiarki, 
żeby kosić place gminne na terenie wsi, a pod świetlicą są chaszcze 3 metrowe. Czyli nie 
wiadomo, po co była kupowana kosiarka na wieś. Tam, gdzie zakupywane były kosiarki, 
place powinny być wykoszone. Jest to też rola sołtysa. Jeżeli są pozarastane place zabaw, 
to w jakim celu była kupiona kosiarka, czy może tylko do koszenia wokół domu, bo takie 
słuchy też do mnie dochodzą. Będę prosiła przewodniczącego komisji porządku, aby 
włączył się do komisji, która będzie kontrolować wykorzystanie funduszu sołeckiego na 
wsiach. Jeszcze jedna informacja. Zakończył się turniej gmin i jesteśmy na II miejscu.  
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia   
23.08.2011 r. do dnia 20.09.2011 r. 
 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów 
oraz terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla lokalizacji farmy 
wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą, 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty, 
- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Wilków Średzki działki nr 99/4 o pow. 0,2825 
ha, 
- wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas nieokreślony świetlic 
wiejskich, 
- ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

 3



2. Organizacja konferencji z udziałem Pani Poseł Ewy Wolak – „Gospodarka 
odpadami”.  

3. Organizacja dożynek gminnych. Pragnę poinformować, że delegacja z gminy brała 
udział w Dożynkach Wojewódzkich jako, że wieniec z Wichrowa zajął I miejsce w 
Dożynkach Powiatowych.  

4. Udział w dożynkach wojewódzkich. 
5. Udział w inauguracji roku szkolnego. 
6. Rozstrzygnięcie przetargu i podpisanie umowy na remont dachu – Ramułtowice. 

Jest to jedyny z dachów przejętych sześciu obiektów od ANR-u. Była zgoda 
współwłaścicieli na współfinansowanie, dlaczego remont na tym obiekcie.  

7. Podpisanie aktów notarialnych: 
- sprzedaż lokalu mieszkalnego w Osieku, 
- sprzedaż nieruchomości zabudowanej w Osieku. 
8. Złożenie wniosków do ANR na anektowanie zawartych umów na remonty dachów. 

Część naszych zamierzeń przechodzi na remonty mieszkań. Jeśli chodzi o 
Budziszów poprosiłem o przedłużenie terminu realizacji. Mam nadzieję, że jeden z 
lokatorów przystąpi do wspólnego działania i będziemy mogli przeprowadzić 
remont.  

9. Przyjęcie wniosku Pani Sekretarz o rozwiązanie umowy o pracę za 
wypowiedzeniem. Wypowiedzenie biegnie. Pani sekretarz pracuje do końca 
grudnia. W związku z innymi planami życiowymi złożyła wniosek o rozwiązanie 
umowy o pracę.  

10. Udział w święcie wina w mieście skarbów. 
11. Udział w zebraniu wiejskim w Jakubowicach. Odbywają się teraz cykle zebrań 

dotyczące funduszy sołeckich. Na niektóre spotkania jestem zapraszany. Jeśli jest 
jakiś poważny problem to mogę przedstawić go mieszkańcom, ale nie jestem w 
stanie jeździć na wszystkie zebrania. Dzisiaj jest zebranie w Świdnicy Polskiej. 
Jest problem świetlicy wiejskiej, która jest dzierżawiona od Poczty Polskiej. Poczta 
chce sprzedawać w drodze przetargu. Jestem zobowiązany przedstawić 
mieszkańcom całą historię, dlaczego tak, a nie inaczej i jakie są warunki nabycia 
ewentualnie przez gminę tej świetlicy. Jest to na pewno problem, którego 
mieszkańcy na zebraniu nie są w stanie rozstrzygać. W takich przypadkach będę 
jak najbardziej uczestniczył w zebraniach wiejskich.  

12. Podpisanie aneksu umowy z Urzędem Marszałkowskim – kanalizacja Jarząbkowice, 
Karczyce, wodociąg w Kostomłotach, tranzyt do strefy aktywności gospodarczej – 
II etap i przebudowa SUW Piotrowice. 

13.Wydano zarządzenia w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 r., 
- ustanowienia operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych, 
- w sprawie ustanowienia koordynatora gminnego, 
- w sprawie powołania obwodowych komisji wyborczych na terenie gminy Kostomłoty, 
- obniżenia ceny wywoławczej w pierwszym ustnym przetargu nieograniczonym na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kostomłoty, 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: Remont 
lokalu  mieszkalnego nr 5 oraz nr 2 położonego w budynku mieszkalnym nr 39 w 
Piersnie, 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: Remont 
dachu budynku mieszkalnego wielorodzinnego w Ramułtowicach, 
lokalu  mieszkalnego nr 5 oraz nr 2 położonego w budynku mieszkalnym nr 39 w 
Piersnie, 
- przedstawienia radzie gminy i RIO we Wrocławiu informacji o przebiegu wykonania 
planów finansowych: samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i 
samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2011 r. 
- przedstawienia radzie gminy i RIO we Wrocławiu informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Kostomłoty za I półrocze 2011 r., 
- przedstawienia radzie gminy i RIO we Wrocławiu informacji o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty za I półrocze 2011 r.,  
- powołania Zespołu Interdyscyplinarnego, 
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14. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 6 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości – 3 
• podziału nieruchomości - 3 
• działalności gospodarczej – 6 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 7 
• USC- 2  
Ponadto: 
• wydano 17 zaświadczeń o prowadzeniu działalności gospodarczej. 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 20.06.2011r. do 19.09.2011r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 117 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

100, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

21 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

79 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 3,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =3 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 5, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 4 
    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 4, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 4 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? 
Nie widzę. 
 
Ad.6. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na ostatniej sesji nie zostały zgłoszone 
żadne wnioski. 
 
Ad.8.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są wnioski i zapytania? Proszę. 
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Marian Fita - Chciałbym zwrócić uwagę na modernizację naszej drogi. Wiemy wszyscy z 
jakim ogromnym trudem była budowana. Mieliśmy zapewnienie pana starosty, że 
zasadne jest zakupienie siatki, która pozwoli wzmocnić podłoże. Dzisiaj się okazuje, że w 
już w 3 miejscach droga musiała być sfrezowana, bo warstwa masy, która jest położona 
na tą siatkę (zbyt cienka warstwa) powoduje to, że asfalt zostaje spychany na pobocze. 
Chciałbym się zorientować jak to jest możliwe, gdzie był nadzór, że dopuścił do tego, że 
tam, gdzie powinna być minimalna warstwa 5 cm, jest 2 cm. Sprawa druga. Być może 
będę prosił radę, żebyśmy w tych newralgicznych punktach (mówię o tym słynnym 
rondzie) wstawili do studzienek kanalizacyjnych specjalne wiadra do studzienek, które 
pozwalają wychwycić wszelkie spadające tam odpady (liście, trawy). Pozwala to 
zabezpieczyć ciąg kanalizacji burzowej. Tak jest skonstruowane to rondo, że wszystkie 
studzienki są zgromadzone po środkach i wszystko wpływa w kanalizację. W takim 
tempie zamuli coś, co było bardzo drogie w wykonaniu. Są sygnały i to już jest widoczne, 
że są pęknięcia na drodze i będzie musiała być poprawiana. Kiedy zwracałem uwagę na 
wykonanie krytykowano, że osoby, które są niekompetentne nie powinny się wtrącać. 
Dzisiaj mamy następstwa tych niekompetencji i kompetencji. Państwo sami widzicie jak 
to wygląda w rzeczywistości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Myślę, że ten okres gwarancyjny 
obowiązuje. Na pewno poprosimy kogoś z powiatu, żeby wypowiedział się w sprawie tej 
drogi. Jestem pod wrażeniem zebrania w Chmielowie i jeszcze dam jeden wniosek do 
sołtysów. Nie jest tak, że sołtys będzie pracował, albo nie będzie, jak mu się nie będzie 
chciało z organami gminy. Takiego zapisu nie ma. Statut wyraźnie wskazuje, że do 
obowiązku sołtysa należy współpraca z organami gminy. I nikt nikomu tutaj łaski nie robi. 
Na przyszłość trzeba pamiętać jedno, że nie rada gminy, nie wójt wybiera, odwołuje  
sołtysa. Natomiast współpraca sołtysa z radą, wójtem jest obowiązkiem. Po tym zebraniu 
miałam odczucie, że jakby ludzie nie zdawali sobie sprawy, że nie można powiedzieć, że 
nie będę współpracował. To takie troszeczkę jest niepoważne. Natomiast myślę, że każdy 
ma statut, regulamin i wie, co należy do obowiązków sołtysa. Wracając jeszcze do 
kontroli funduszu sołeckiego trzeba mieć pełną świadomość, że zmarnowanie pieniędzy 
publicznych będzie przypisane do zwrotu sołtysom. To nie zostanie odpuszczone. Sołtysi 
będą mieli potrącane za ten materiał, który zmarnują bądź został zmarnowany. Jeżeli nie 
ma sołtysa, to ta osoba, która w danym czasie odpowiadała.  
 
Ad. 9. 
Edmund Winiarski – Była mowa na temat długoterminowego przetrzymywania 
materiałów. Ja już przez 1,5 roku trzymam siatkę, słupki. Czekałem na właściwą decyzję, 
gdzie będzie plac zabaw. Okazało się, że plac zabaw jest znacznie większy niż my 
potrzebujemy. Sprawa jest tego rodzaju, że ja muszę trzymać te pieniądze na firmę, 
która dokona montażu. Byłem kilkakrotnie u pana Bartoszewskiego, żeby do końca 
listopada to zrobić. Pan Bartoszewski powiedział, że zezwolenie na ogrodzenie musi 
przyjść ze starostwa. W związku z tym, dalej czekam z tym materiałem i nic nie robię. 
Jeśli chodzi natomiast o fundusz sołecki na 2010 r. Mamy we wsi zbiornik 
przeciwpożarowy, który przynajmniej 40 lat nie był czyszczony. On wymaga dużych 
nakładów i teraz sam nie wiem, czy z tego funduszu mam przeznaczyć środki na 
czyszczenie stawu, czy ewentualnie ktoś mi w tym pomoże. Inwestycja na pewno 
znacznie będzie przekraczała fundusz sołecki.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dzisiaj był przedstawiciel wsi Jenkowice i chyba miał 
upoważnienie, skoro przyszedł ze mną rozmawiać. Udzieliłem odpowiedzi i z 
pracownikami ustaliłem pewne rzeczy. I jeszcze jedno. Mnie też trudno przewidzieć, że 
sytuacja zastana przy wytyczeniu geodezyjnym, gdzie ma granica nieruchomości 
przebiegać, że zastaniemy taką sytuację, że ona jest użytkowana przez osoby prywatne. 
Tego typu spraw ani państwo nie zgłaszali wcześniej, ani myśmy nie przewidywali. W 
związku z tym, na niektórych etapach realizacji inwestycji pojawiają się przeszkody, które 
trudno było przewidzieć, a taką mamy w Jenkowicach. To nie jest powód, żebyśmy przy 
kontroli stawiali panu sołtysowi zastrzeżenia do nieodpowiedniego wykorzystania 
materiału.  
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dzisiaj została udzielona odpowiedź 
członkowi rady sołeckiej. W wypadku Jenkowic nie mamy do czynienia z sytuacją 
zmarnowania materiału, bo to jest niezależne od wioski.  
 
Halina Lech - Chodzi o kanalizację w Szymanowicach. Z tego co wiem, to szybko jej nie 
będzie, chociaż nowi mieszkańcy co roku mają problem, co zrobić z szambem. Jeżeli nie 
będzie kanalizacji, to jest sens zrobić szamba. Jaka jest szansa na dotacje, jeżeli będzie 
to szambo ekologiczne. Druga sprawa, to mamy problem z drogą gminną wewnątrz wsi. 
Płot pana Kuriaty zachodzi troszeczkę na drogę. Pan Kuriata powiedział, że on udostępni 
kawałek swojej działki, żeby poszerzyć tą drogę. Pan radny wie jak to wygląda i o co mi 
chodzi. Jaka jest możliwość przez gminę poszerzenia tej drogi. Prywatny właściciel odda 
kawałek działki, tylko trzeba poszerzyć. Trzecia sprawa to światło przy ostatnim budynku 
drogi na Kąty Wr. (posesja 9a). Między tą posesją, a posesją nr 8 albo nr 9 powstał nowy 
budynek i tam nie ma żadnej lampy; jest bardzo ciemno. Jaka jest możliwość ustawienia 
słupa.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Program oświetlenia jest u nas omawiany 3,5 roku. 
Jeszcze 1,5 roku trwa modernizacja wymienionego oświetlenia. W następnej kolejności 
przystąpimy nie do założenia 1 lampy w Szymanowicach, ale 175, których brakuje w 
naszej gminie. Być może jak przystąpimy do realizacji, to będzie 200. My już wiemy, ile 
to będzie kosztować – 1 mln zł. To jest w decyzji rady gminy, czy robimy następną wioskę 
kanalizacji, czy zakładamy brakujące lampy. Są priorytety ustalane przez radę gminy i 
będziemy je realizować. Również jest wpi, w którym zapisano miejscowość Szymanowice 
do kanalizacji, następną są Ramułtowice, a Osiek jest ostatnia. Między czasie są 
Szymanowice. Trudno odpowiedzieć jednoznacznie na pytanie, bo naprawdę my tego 
zupełnie nie wiemy, jakie będą możliwości finansowania w następnym okresie 
programowania. Dzisiaj bardzo się cieszymy, że fundusz ochrony środowiska będzie 
wspomagał realizację przyłączy i przynajmniej w tym zakresie chcemy w pewnych 
miejscowościach postępować tak, że zrealizujemy sieć (to, co jest w jezdni), a to resztę 
co jest na posesji będzie realizowane przez właściciela nieruchomości dofinansowywane z 
funduszu ochrony środowiska. Jeśli tak będziemy do tego podchodzić, to ten program być 
może uda się wcześniej zrealizować. Dzisiaj mogę państwu jedynie tylko powiedzieć, że 
są marne szanse, żeby program kanalizacji gminy zakończyć w roku 2020. To jest 
odpowiedź na pytanie. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeśli chodzi o poszerzenie drogi to  jest już 
zupełnie inna sprawa i myślę, że trzeba wnieść pismo do gminy. To jest oddanie 
prywatnej posesji na cele gminny. Jeśli chodzi o dofinansowanie przydomowej 
oczyszczalni ścieków, to już niejednokrotnie mówiliśmy, że na to można uzyskać 
pieniądze z WFOŚ, bo w gminie już nie ma GFOŚ. To jest dochód przeznaczony na cele 
ochrony środowiska, ale nie na oczyszczalnie ścieków. Tu można pisać wniosek do WFOŚ, 
tak samo jak na solary, przydomowe oczyszczalnie ścieków.  
 
Jan Szwedo - Pani sołtys wspomniała o drodze w Szymanowicach. Ja tam przejeżdżając 
przez ten nieszczęsny zakręt zastanawiam się, co za figura mieszka przy tej wierzbie, że 
ta wierzba jeszcze tam stoi i do tej pory jej nikt nie ściął.  
 
Halina Lech - To nie jest własność prywatnej osoby. To jest gminna wierzba. Do tego się 
nikt nie przyznaje. Pan Dębski chciał tą wierzbę wyciąć, okazuje się, że nie może , bo to 
nie jest jego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Myślę, że zostanie to sprawdzone i 
dojdziemy do tego, czyja to wierzba.  
  
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Państwo otrzymali na piśmie wyniki 
sprawdzianów szóstoklasistów w roku szkolnym 2010/2011 oraz wyniki egzaminu 
gimnazjalnego w roku 2010/2011. Temat był omawiany na Komisji Oświaty. Jest dzisiaj 
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obecna dyrektor GOOSz Maria Jadach. Jeśli są pytania, to bardzo proszę.  
 
Mariusz Żałobniak - Takie pytanie, czy uwaga - niepokojące są wyniki z części 
matematyczno-przyrodniczej.  
 
Maria Jadach - Wyniki są słabsze niż w tamtym roku. Wynik sprawdzianu zewnętrznego 
to wynik nauczania, aspiracji dzieci, rodziców i środowiska rodzinnego. To wszystko 
składa się na to. Trochę niższe są te wyniki we wszystkich szkołach. SP Mieczków z 
najniższego poziomu weszła w poziom bardzo niski, który nie zadawala ani nas, ani 
rodziców, ani dzieci, ale ciut, ciut się podniosła. SP Kostomłoty i SP Karczyce utrzymuje 
się na tym samym poziomie. Widzicie państwo po ile dzieci jest w każdej ze szkół. 
Zawsze pisze się tzw. programy naprawcze, żeby coś poprawić. W tamtym roku sami 
państwo doświadczyliście, ile tutaj uczniów odbierało nagrody za różne wyniki i konkursy. 
W tym roku nie ma ich. I dlatego ten wynik jest też niższy. Niepokojący jest wynik z 
części matematyczno-przyrodniczej w gimnazjum. Nie jest zadowolona pani dyrektor, my. 
Omawialiśmy to na zebraniu dyrektorów. Program naprawczy jest napisany, mają napisać  
dodatkowy projekt, gdzie są dodatkowe godziny, to myślę, że może w tym roku to się 
trochę polepszy. Język angielski jest trochę niżej niż niemiecki. Niemniej jednak, po tych 
wszystkich sprawdzianach i wynikach nasze dzieci dostają się do szkół 
ponadgimnazjalnych do Wrocławia, Środy Śl., radzą sobie dobrze, bardzo dobrze, ale są 
tacy, co sobie nie radzą. Ale ogólnie o dzieciach ze szkół kostomłockich mówi się, że sobie 
radzą, że nasze gimnazjum przygotowuje dobrze dzieci do szkół ponadgimnazjalnych. 
Wynik sprawdzianu, czy egzaminu czasem zależy też od nastroju dziecka i innych 
czynników. Rozmawiamy ostro z  nauczycielami, żeby każde dziecko wypadło jak 
najlepiej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze jakieś pytania do pani 
dyrektor? Nie widzę. Dziękuję. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów 
położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla lokalizacji farmy wiatrowej wraz z 
niezbędną infrastrukturą omawialiśmy na spotkaniu radnych. Dzisiaj uczestniczą sołtysi i 
radni, dlatego poprosimy o krótką informację, czego ten projekt dotyczy.  
 
Maciej Kazimierczak - Projekt uchwały polega na wyznaczeniu 8 terenów, na których 
dopuszcza się lokalizację elektrowni wiatrowych. Łącznie tych elektrowni planuje się 
zlokalizować na tym obszarze max. 13. Wysokość będzie nie większa niż 200 m. Oprócz 
tego w części północnej projekt uwzględnia już istniejące tereny działalności 
gospodarczej, pozostawiając je w takim samym kształcie, jak również takich samych 
parametrach, jak w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego. Tylko na 
tych zaszeregowanych jednostkach, oznaczonych symbolem RW/R dopuszcza się 
lokalizację maksymalnie 13 elektrowni wiatrowych. Jeżeli państwo mają pytania odnośnie 
wskaźników dotyczących wprowadzania tego typu inwestycji na tym terenie, to chętnie 
odpowiem. To w dużym skrócie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Minimalna odległość chyba się nie zmienia. 
Tak jak podejmowaliśmy decyzję 1km,  w jednym punkcie 800 m. To jest punkt 
uzgodniony z Osieczyną.  
 
Maciej Kazimierczak - Najbliżej Osieczyny są położone  elektrownie w odległości pow. 500 
m, ale to zostało te uzgodnione z mieszkańcami tych terenów, którzy zresztą też 
uczestniczyli  w dyskusji publicznej, która była też zorganizowana w trakcie wyłożenia 
projektu planu do publicznego wglądu i mieli okazję się z nimi zapoznać. Szczegółowo był 
przedstawiany projekt zarówno części północnej jak również południowej obejmującej 
m.in. zabudowania Osieczyny.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Chcemy podkreślić, że plan zakłada 
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maksymalnie 13 wiatraków, co nie znaczy, że musi być 13.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Na konsultacji pojawił się problem. Między czasie, kiedy 
pan uzyskał podkłady geodezyjne do projektowania tego powstał w Kostomłotach nowy 
dom po lewej stronie. I kiedy ta odległość rzeczywiście jest mniejsza niż 1 km dostałem 
zapewnienie pisemne, że  taka turbina w odległości od Kostomłotów, od istniejącej 
zabudowy nie powstanie, tylko kilometr jest odległością wymaganą. Jest to osobne pismo 
ze strony firmy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Wnoszę 
o nie odczytywanie  projektu, ponieważ państwo zapoznaliście się z nim na komisjach. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za nie odczytywaniem projektu  uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przystępujemy do głosowania nad 
projektem uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 13 głosów za 
Kto jest przeciw – 1 głos 
Kto się wstrzymał – 1 głos  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów 
położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla lokalizacji farmy wiatrowej wraz z 
niezbędną infrastrukturą została podjęta. 

 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały omawiany był na 
posiedzeniu komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Proszę przewodnicząca 
o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Wilków Średzki działki nr 99/4 o pow. 0,2825 ha. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
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wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Wilków Średzki działki nr 99/4 o pow. 0,2825 ha została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za  - 15 głosów za 
Kto jest przeciw – 0 głosów 
Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia 
wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad.15. 
Ryszard Janiec – Zapraszam na zakończenie Turnieju Wsi do Zabłota w sobotę o godz. 
17.00.  
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam zakończenie XIII sesji rady 
gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.45 
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Załącznik nr 1 

 
SPRAWOZDANIE WÓJTA 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 
podjętych na XII sesji w dniu 30.08.2011 r.  

 
1. Uchwała Nr XII/74/11 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 
r.  
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 21.469.452,79 zł 
- wydatki budżetu gminy 26.504.269,79 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
2. Uchwała Nr XI/75/11 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
3. Uchwała Nr XII/76/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenu 
położonego w zachodniej części wsi Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu.   
 
4. Uchwała Nr XII/77/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Paździorno  działki nr 190/1 o pow. 0,0809  ha. 
Trwa procedura zawierania umowy. 
 
5. Uchwała Nr XII/78/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Świdnica Polska  działki nr 246 o pow. 2,46  ha. 
Trwa procedura zawierania umowy. 
 
6. Uchwała Nr XII/79/11 w sprawie wyrażenia zgody na wzięcie  do bezpłatnego 
używania  przez Gminę Kostomłoty części nieruchomości oznaczonej nr 
ewidencyjnym 37/1 obręb Samsonowice   stanowiącej własność osoby prywatnej 
z przeznaczeniem na urządzenie ogródka jordanowskiego.  
Trwa procedura zawierania umowy. 
 
7. Uchwała Nr XII/80/11 w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na 
terenie gminy Kostomłoty oraz dalszego z nimi postępowania.  
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
8. Uchwała Nr XII/81/11 w sprawie odpłatności za pobyt dzieci w publicznym 
przedszkolu prowadzonym przez Gminę Kostomłoty. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
Ponadto Wojewoda Dolnośląski na podstawie art. 93 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.     
o samorządzie gminnym oraz art. 50 § 2, art. 52 § 2 i art. 54 § 1 ustawy z dnia 30 
sierpnia 2002 r. Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi wniósł skargę 
na: 
 
1). § 10 ust. 2, 3 uchwały Nr X/66/11 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 31 maja 2011 r. w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz 
terenów terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla działki nr 485/3, 
AM-2, obręb Kostomłoty zarzucając Radzie Gminy Kostomłoty podjęcie wskazanej wyżej 
uchwały z istotnym naruszeniem art. 15 ust. 2 pkt 4 w związku z art. 28 ust. 1 ustawy z 
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dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i wniósł o: 
- stwierdzenie nieważności zaskarżonych zapisów uchwały oraz  zasądzenie kosztów 
postępowania wg norm przypisanych. 
 
2). § 2 ust. 1, § 4 ust. 5 załącznika nr 1 do uchwały nr VIII/54/11 Rady Gminy Kostomłoty 
z dnia 29 marca 2011 r. w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania z powodu 
istotnego naruszenia ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w 
rodzinie. 
 
Wojewoda Dolnośląski na podstawie art. 91 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                  
o samorządzie gminnym stwierdził nieważność § 7 i 8 uchwały Nr XII/80/11 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 30 sierpnia 2011 r. w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na 
terenie gminy Kostomłoty oraz dalszego z nimi postępowania. 
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